
Zienswijze:  

Excellentie, 

Graag maak ik gebruik van de mogelijkheid om mijn zienswijze in te dienen omtrent uw besluit de 
hazenjacht deels te verbieden en de konijnenjacht in geheel Nederland te sluiten.  

Ik ben inmiddels 67 jaar en ik jaag al vanaf mij achttiende jaar in hetzelfde, agrarisch in gebruik 
zijnde, terrein. Ik ben geboren en getogen op een boerderij en al vanaf mijn kinderjaren loop ik door 
de weiden en akkers. 

Het beeld dat er geschetst wordt dat de hazenstand achteruit gaat kan ik echt niet beamen. Wel zie 
je dat de hazenstand jaarlijks fluctueert. Dit heeft vooral te maken met weersomstandigheden in het 
voorjaar en de zomer. In de afgelopen 40 jaar heb ik meegemaakt dat we in ons jachtveld vele hazen 
konden schieten, meer dan 100, zonder dat we vonden dat we de hazenstand schade toebrachten, 
dat bleek het volgend jaar dan ook wel: volop hazen! Ook heb ik perioden meegemaakt dat er als 
gevolg van ziektes, o.a. coccidiose, er zo weinig hazen waren dat we een aantal jaren niet op hazen 
gejaagd hebben om de hazenstand weer op peil te laten komen. Sinds anderhalf jaar tellen we met 
de warmtebeeldcamera en ik val er bijna van achterover hoeveel hazen je dan ziet, meer dan het 
dubbele van een avond- of morgenschemertelling.  

Dat Sovon weinig hazen telt wijt ik aan het feit dat ze overdag tellen, volgens mij zelfs nog niet in de 
schemering, en dan de focus op vogels leggen en een ‘per ongeluk’ waargenomen haas mee tellen. 
Overigens heb ik nog nooit een Sovonteller gezien, althans niet dat ik weet. Ik tel al ongeveer 15 jaar 
en zie de hazenstand niet dalen, zoals gezegd wel fluctueren. Ieder jager zal beperkt oogsten, dat is 
ook eigen belang, je wilt volgend jaar immers ook graag het hele jaar door hazen zien.  

Het stopzetten van de hazenjacht zal de motivatie van de jagers om schade de zwarte 
kraaienpopulatie binnen te perken te houden aanzienlijk verminderen met alle gevolgen voor de 
hazenpopulatie van dien. Dit zal ook ten koste gaan van de weidevogels, mogelijk zelfs de genade 
klap, die het nu al zo moeilijk hebben door de vele predatoren: bunzing, marter, ooievaar, vos en dus 
ook de zwarte kraai. Elke geroofd ei of kuiken is er één te veel. 

Wat de konijnen betreft, die zijn er inderdaad weinig op dit moment, maar we weten ook hoe snel 
zich een stand weer kan herstellen. Het spreekwoord luidt immers niet voor niets “bij de konijnen af”  
Een konijnenpopulatie fluctueert nog vele malen heftiger dan de hazenpopulatie. Bij een hoge 
konijnenstand breekt al snel de myxomatose uit of VHS. Jacht heeft een te verwaarlozen invloed op 
de konijnenpopulatie. Een oude jagerswijsheid luidt dat als je konijnen wilt behouden, je konijnen 
moet bejagen.  

Ik heb geld geïnvesteerd in akoestische apparatuur die de veehouders en loonwerkers op hun 
machines hebben gemonteerd om maaiverliezen zoveel mogelijk te voorkomen. Wanneer jacht 
wordt verboden wordt ook de motivatie om aan nestbescherming te doen, onderhoud aan 
kleinschalige landschapselementen uit te voeren, broedkorven te plaatsen (waar niet alleen de wilde 
eend van profiteert maar ook beschermde watervogels) sterk minder. 

Kortom, jacht verbieden zal mijns inziens een sterk negatieve invloed op de hazenstand maar ook op 
de wildstand in het algemeen en weidevogelstand hebben. Een jager loopt meer in het veld met de 
verrekijker dan met het geweer! 



Tegenwoordig wil men alles wetenschappelijk van achter een bureau kunnen verklaren en 
vaststellen, helaas telt 40 jaar ervaring van mensen die dagelijks in het veld lopen niet of nauwelijks 
mee! 

Ik hoop dat u uw plannen gaan bijstellen en de telgegevens die aangeleverd worden vanuit de jagers 
of FRS serieus gaat betrekken in uw beleid. In de eerste plaats zijn wij, jagers, wettelijk verplicht er 
alles aan te doen een goede wildstand te behouden, in de tweede plaats is dat ook eigen belang: je 
wilt als jager niet met leeg jachtveld komen te zitten, want dan is er niets meer te jagen. 

In het belang van wild, weidevogels en landschap: jacht moet blijven. 

 


